

Referat fra virtuelt bestyrelsesmøde DOT Tirsdag 28. februar 2023 kl. 20:00-21:00

Deltagere: Rasmus Elsøe (RE), Mette Rosenstand (MR), Peter Søndergaard (PS), Kenneth Szkopek (KS), Ole Brink (OB), Christian Cavallius (CC), Rikke Bielefeldt (RB), Morten Schultz (MS) og Anne Mette Stausholm (AS), Peter Toquer (PT) og Ilija Ban (IB)

Dagsorden

1. Valg af dirigent (Foreslår AS)

Godkendt.

2. Valg af referent (Forslag CC)

Godkendt.

3. Godkendelse af dagsorden (Alle)

Godkendt.

4. Godkendelse af sidste referat DOT BM (PT)

Godkendt via mail. Er på hjemmesiden.

5. DOS 2023 (Rikke og Ole)

- Kort status på symposium DOS 2023 Ankelfrakturer hos ældre – Dr. White

RB: -Kontakt til Tim White

- Kort status på Guildal

OB: -Har haft kontakt til Mohit Bhandari(?), der dog ikke har svaret på sidste mail fra OB, PT eller DOS-formand. Skal vi finde en anden?

MSL: -Erfaring fra tidligere som DOS-formand. Mange mails med invitationer hos foredragsholdere, kan drukne lidt i mængden. Bør tage kontakt igen - evt. fra DOS

OB: -Forsøger igen

AMS: -Frist d. 23/3

6. DOT Årsmøde 2023 (alle)

- Status fagligt program ved PS og MSL

MSL: -Aftale med engelske foredragsholdere på plads.

-Lotte Priess har meldt fra som foredragsholder (håndens infektioner). PT foreslår Anne Soon, der har undervist i emnet tidligere og kan få fri. RE har spurgt håndkirurg fra Aalborg, men får tidligst svar i morgen. Det vedtages at takke ja til Anne Soon som foredragsholder.

-PS har sendt program rundt. Når det er opdateret med Anne Soon, kan det lægges på Facebook og hjemmesiden + sendes til alle foredragsholdere (får også info om fokus på hyper akutte tilstande, power point sendes til PS eller MSL, komme i god tid før foredraget osv.)

OB (og alle): -Stort cadeau til planlæggerne af årsmødet. Flot program!

- Status for det praktiske og logistik ved MR og AS

MR: -De fleste firmaer har betalt.

-Lodtrækning om placering af stande. Kan stille op fra kl 21 torsdag. Får en kontaktperson fra hotellet.
-Hvornår er der frist for tilmelding? Deltagerliste skal trækkes fra NemTilmeld til / tryk af navneskilte. RE mener frist 1 uge før start på mødet og finder ud af, hvem der lavede navneskilte sidst. For nuværende sættes tilmeldingsfristen til d. 12/3

AMS: -Musiker/DJ er booket. PT holder tale under middagen.
-Enighed om, der ikke er behov for yderligere underholdning.
-BM kl 16.30 torsdag
-Middag kl 19.30 torsdag

Ang. overnatning osv for foredragsholdere:

MSL/PS: -Engelske foredragsholdere møder torsdag eftermiddag og deltager i starten af bestyrelsesmødet + middag torsdag aften + overnatning (værelser er booket) + middag og fest fredag + overnatning

AMS: -Der er booket 14 værelser: 11 til bestyrelsen + 2 til engelske foredragsfoldere + 1 til Hans Gottlieb, der også møder torsdag
-Øvrige foredragsholdere skal selv tilmelde sig (og betale) til årsmødet og dermed reservere værelse.

Det diskuteres, om foredragsholdere skal betale for årsmødet – især hvis de deltager i flere foredrag eller som moderatorer. Tidligere har undervisere selv betalt, da de ofte har været traumatologer, der alligevel ville deltage, og var "venner af bestyrelsen".
Der er enighed om, at dispensationer kan komme på tale, og at det formentligt kun drejer sig om få (2-3) personer. Dispensation kan fx være gratis deltagelse middag fredag, men ikke nødvendigvis overnatning. Hans Gottlieb har været meget fleksibel i forhold til planlægningen, og kan som undtagelse godt det hele betalt. Dem, der har kontakt til undervisere som evt. skal have dispensation, kan kontakte AMS eller MR, så vi kan få overblik over, hvor mange det drejer sig om.

MR: -Bestiller gavekurve. Vi finder ud af, hvem der henter dem senere.

AMS: -Opgaver fordeles torsdag

MSL/PS: Foredragsholdere laver slides på engelsk, men foredrag ok på dansk (medmindre de engelske foredragsholdere også deltager)

- Antal tilmeldte 70+ ser godt ud – en del tilmelder sig dagene/få uger op til mødet

RE: -Aktuelt er der 81 tilmeldte

RB: -behov for reklame. Program kommer på facebook og hjemmesiden. Sendes til RB og AMS.

7. Sixtus møde (PT)

PT: -3 emner fra DOT blev diskuteret

1) NOMS: indlæg til fælles dagsorden. DOS og fagområdernes holdning til national skadestueinstruks. DOS vil helst have central opbakning (SST) til nationale instrukser, men vil ikke selv gå ind i det. Vil dog bakke op når SST siger OK. Hvis SST vil bede DOS om nationale instrukser vedr. skadestue, så vil de pege på NOMS.

IB: -vil spørge SST. DOS er meget afventende, kan være "farligt". Akutmedicinerne kan komme til at styre skadestueinstrukserne.

- MSL: -Når DOS ikke vil stå for det, så må DOT gøre det.
- RB: -Gruppe bør nedsættes til at holde ved lige, styre NOMS
- RE: -Vi bør vælge SST (nok den bedste vej) eller regionalt. Vi skal vide noget om økonomien for at få det forankret i regioner/SST. Omkostningerne til vedligehold vil nok ikke være voldsomme
- MSL: -vi skal have en strategi klar. Hvilken struktur: vedligehold, videreførelse, sekretæriat osv.
- KS: -Evt. frivillighedens vej via subspecialer. Vi skal have en koordinator, der sørger for revision årligt. Opgaver kan udliciteres på samme måde igen
- PS: -Nuværende instrukser er "gratis", udarbejdes af medarbejdere for afdelingerne. Faglig review/korrektur kan nok ikke gøres uden honorar (frivilligt arbejde for regionen/SST)
- AMS: -vi må tage det op på mødet igen d. 23/3 – godkendes
- PT: -Emne 2)+3) kan også tages til næste møde.

8. Næste BM DOT (PT) aften før DOT Årsmøde 2023?

Torsdag d. 23/3 kl. 16.30

9. Evt.

- RB: -KKA: ikke plads til flere pladser
- Peter: -svært at finde indkaldelse... Den ligger i kalenderen:-)
- MSL: -Vigtigt med rigtige mailadresser. Skal vi opdatere listen?